
Referat_______________________________________________ 
 

Emne: Skolebestyrelsesmøde, Øster Starup Skole 
 

Mødedato 

Mandag den 4/2- 2019 

Mødested/lokale 

Lærerværelset 

Mødet påbegyndt kl. 

19.00 

Mødet afsluttet kl. 

21.00 

Deltagere  

Jan Lundsgaard, Frank Holm Hansen, Lars Gliemann, Anne Krog,  Christina Møller, Lars Schau, Signe Krogh 
Sørensen, Casper Berg Magnussen, Karen Vinge Pedersen, Flemming Mortensen, Teddy Madsen, Jens Dall-
Hansen,   
Fraværende 

Kim Holst trådt ud af SB 
Dato 

Mandag den 4. februar 2019 
Referent 

Teddy Madsen 

Direkte telefonnr. 

76 81 40 60 

Journalnr. 

- 
 

 

1. Underskrift af det sidste referat 
 

2. Meddelelser 

Formanden: Ikke noget nyt 

 

Ledelsen: Jens fortæller om den nye aftale omkring reduktion i tilstedeværelsestiden for eleverne. Jens 

forklarer omkring de rundsendte forslag. Dvs. at der reduceres i de sidste timer i indskolingen. Det betyder 

tidligere SFO tid. Umiddelbart reduceres der ikke i ressourcerne uden dog vi har det fra politisk hold. Hvilke 

timer skal der reduceres i og hvad betyder det for SFOén? På mellemtrins- og udskolingsdelen skal de evt. 

reducerede timer erstattes af dobbeltlærertimer. SB debatterer deres holdning, samt om vi skal starte en 

proces, hvor vi involverer alle parter. Nogle giver udtryk for, at det måske skal fortsætte som det er i udsk. 

og mellemtrin. At eleverne er færdige når de går hjem. Hvad er lærernes mening? Kan eleverne blive ved 

med at lærer ud på eftermiddagen? Er FF ikke for vigtige til at "annullerer"? Skal elever lære at admin. deres 

tid selv (hvornår lektier og hvornår andet)? Lad os lytte til fagfolkene (lærerne og pædagogerne)! 

Vi (ledelsen) vil forsøge at få processen kørt igennem, så vi kan have nyt på det næstkommende SB-møde. 

     

Medarbejderrepræsentanterne: Ikke noget nyt. Karen og Flemming giver udtryk for at det går godt. 

   

Elevrådet: Arbejdet går godt 

 

Rettighedsråd: Dejligt arbejde med super seje unger og personale. Torben fra Økolariet har været ude og 

holde foredrag omkring bæredygtighed. Der er fundet en vinder af logo-/ikonkonkurrencen som skal fortælle 

noget om affaldssortering. Det skal meget gerne ligne det der foregår privat. 

 Der skal arbejdes med at få gang i venskabsklasserne. UNICEF har aflyst deres fællesmøde for de 

eksisterende rettighedsråd. Der laves en regional opdeling af rettighedsskoler, hvor der måske kan arrangeres 

et møde med skolerne her. SB giver udtryk for, at det er vigtigt at få disse møder op at stå.  

Jan opfordrer til at VAF skal have historierne for at brede dem ud.  

 

Kommunen: Ikke noget nyt 

 

Øster Starup Skoles Venner : Ikke noget nyt 



 

SFO: Det går godt og personalet giver udtryk for god trivsel og dejlige børn. SFOén har igen en rigtig flot 

tilfredshedsmåling. 

 

3. Høring fra Kommunen ang. budget  

Jens fortæller lidt omkring sammenhængene i tallene. Flere af områderne berører ikke skolen ret meget / 

næsten ikke. Der er en pasus omkring brug af økonomi til uddannelse af lærer på CVU Jelling. Jens 

opfordrer til at vi bruger energi på at udtrykke vores bekymring for, at det tilskud vi får til elever der skal på 

specialskole slet ikke dækker den reelle udgift til de efterhånden mange elever der er specialskolekrævenden. 

Som eksempel bliver 2019 et år, hvor underskuddet bliver godt 1.000.000,- kr. Bør vi ikke opfordre 

politikerne til at kigge alvorligt på disse sager? Anne spørger om vi skal forholde os til noget der ikke bliver 

opfordret til i høringsmaterialet? Skal økonomien ikke fovaltes så ressoucerne bliver fordelt så ingen ligger 

med underskud på områder vi ikke selv har indflydelse på? SB synes det lyder som en god ide at diskuttere / 

spørge om vi ikke skal fordele midlerne anderledes.   

    Bilag 

Forslag om skrivelse til politikerne om de voldsomme udgifter til specialelever 
 

4. Forældreundersøgelse  

Jens rundsender bilag og fortæller kort omkring tallene og scooren. Vejle Kommune ligger generelt højt på 

landsplan. Når vi ligger højt i Vejle ligger vi også højt på landsplan. Jens fortæller omkring 

kommentararkene. Der er mange forskellige kommentarer der også indeholder mange positive 

tilkendegivelser. De evt. negative vil vi naturligvis tage hånd om internt. Garderoberne bliver hyppigt 

kommenteret negativt. Vi har desværre IKKE fået økonomi eller mulighed for at lave mere hensigtsmæssige 

garderobeløsnnger.  

 

    Bilag udsendes den 4/2 
Jeg har fået lovning på at de vil sende vores skolerapport et par dage tidligere end de andre skoler. De får 

nemlig først deres rapporter den 6. februar. Jeg rundesender vores rapport lige så snart, at jeg modtager 

den om mandagen, og måske vil den være uden sammenlignende gennemsnitstal fra de andre skoler.  

 

5. Kim har trukket sig som skolebestyrelsesmedlem 

Pga. arbejde har Kim trukket sig. Forvaltningen opfordrer til et suppleringsvalg, for at få en ny ind i 

SB. SB nikker til at vi venter til maj med at vælge. Der bliver drøftet, om vi ikke skal være mere 

skarpe omkring suppleanternes rolle. Sådan at de er klar til at træde ind.  

 
• Jan indtræder i ansættelsesudvalget 

• Suppleant til bestyrelsen - Charlotte har ”takket nej” til opgaven. Forslag om at der udskrives 

suppleringsvalg til majmødet.   

 

5. Økonomi 

- Budget 2019  

 Der er ønske om at have det eksakte regnskab fra året før med ved siden 

af   budgettet for et nyt år. SB ønsker at modtage eksakt regnskab til 

    sammenligning med ønsker. 

 Bilag 

 

- Regnskab 2018  

 Jens giver lidt kommentarer på det udsendte regnskab. Bl.a. er der en 

   markant overskridelse på lønningsdelen. Dette for at bringe 

presset ned på    medarbejderne. I sammen ånd prøver vi ikke 



at bruge de fastansatte som    vikar. Vi sparer lidt på vand og 

varme.  

  SFO-delen havde et lille underskud fra 2017 som de har hentet i 2018. Kan  

 man have året før med i regnskabsoversigten til sammenligning?  

  Bilag 

 

6. Årsmøde i maj. 

   Hvad skal vi lokke med? Gerne aktivere deltagere med debatemne. 

   Kan vi lægge op til debat omkring involvering i lokalsamfundet. Hvordan kan man som forældre 

blive en del af sit barnes skole og skolegang? Invitere politikere? 3 åbne spørgsmål til alle 

inviterede? Frank og Jan laver et oplæg.  
 

 

5. Stående udvalg: Trafikudvalget 

Lars S. fortæller lidt omkring udvalgets arbejde. Else Iversen og Steen Due har været inviteret, og der er 

debatteret hvor de røde punkter er og hvad kan vi som lokalråd, børnehave og skole blive enige om? Der er 

blevet prioriteret og hvad skal vi gå efter først? Hvor langt er de forskellige udvalg i Vejle Kommune? Svært 

at få et svar pr. tlf. men har fået svar på mail. Hvor man kan finde svar og prioriteringer. Budgattet 2019 er 

lagt, så nye forslag er tidligst 2020. Lars nævner de forskellige områder der er prioriteret. Cykelsti på 

Ådalsvej er højest prioriteret.  

 

6. Evt. tilbagemelding fra arbejdsgrupperne  

 

7. Næste mødedato: Tirsdag 12/3 2019 

 

8. Evt.    Kommentarer til majmødet. Hvem får vi op af stolen med hvilket oplæg/tema? 

  Hvorfor har man ikke sko på indenfor i indskolingen? Bedre/renere indeklima! 

  Jens nævner at lydabsorberingen i vore klasselokaler er i top, målt af en høre 

tale   konsulent.  


